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Constantin Rădulescu, președintele CJ Vâlcea
„Ca propuneri pentru o mai bună absorbție a fondurilor europene la nivelul Consiliului Județean 
ar fi asigurarea unui flux de numerar de către toate Autoritățile de Management, respectiv intro-
ducerea mecanismului cererilor de prefinanțare la nivelul tuturor ministerelor”, subliniază preșe-
dintele CJ Vâlcea.

Toma Florin Petcu, președintele CJ Giurgiu
Modificarea legislației privind achizițiile publice, prin reducerea birocrației excesive din acest 
domeniu și, implicit, a celor referitoare la soluționarea contestațiilor la CNSC și în instanță, ar 
contribui semnificativ la o mai bună absorbție a fondurilor europene, sunt de părere reprezen-
tanții CJ Giurgiu.

Horia Teodorescu, președintele CJ Tulcea
În vederea unei mai bune absorbții a fondurilor europene, recomandările reprezentanților CJ 
Tulcea vizează simplificarea procedurilor de accesare, în special simplificarea Ghidurilor 
Solicitantului (cu precizarea mai clară a cerințelor de respectare a indicatorilor), organizarea mai 
multor sesiuni de informare (ateliere) pentru potențialii solicitanți/beneficiari.

Virgiliu-Daniel Nanu, președintele CJ Prahova
Pentru a îmbunătăți absorbția fondurilor europene este recomandată inițierea de proiecte in-
tegrate care să atragă finanțări semnificative.
Elaborarea unor studii de fezabilitate și documentații de calitate superioară va crește șansele 
de aprobare și va preveni problemele ce ar putea cauza întârzieri în implementare.

Grigore Florin Moldovan, administrator public CJ Bistrița-Năsăud
”Au fost și ne confruntăm și în continuare cu întârzieri în efectuarea plăților de către 
Autoritățile de Management, situație ce conduce implicit la întârzieri în efectuarea plăților că-
tre contractanți. Întârzieri în efectuarea plăților apar, mai ales, în cazul contractelor din cadrul 
proiectelor derulate prin PNRR”, spune Grigore Florin Moldovan, administrator public CJ 
Bistrița-Năsăud.
Propunerile sale pentru o mai bună absorbție a fondurilor europene sunt legate de elaborarea 
și publicarea cât mai rapidă a ghidurilor solicitanților de finanțare pentru pregătirea din timp a 
depunerii proiectelor. De asemenea, consideră că ar trebui simplificate ghidurile solicitanților 
de finanțare.
Perioadele de depunere a cererilor de finanțare ar trebui prelungite ținând cont de data des-
chiderii apelurilor până la închiderea acestora, pentru finalizarea tuturor documentelor solici-
tate. Și, nu în ultimul rând, scurtarea procesului de evaluare a proiectelor depuse. n

Programul național de investiții Anghel Saligny
Cererile de plată sunt mai puține pentru că multe 
proiecte sunt în proiectare
Argeș
Proiecte în faza de elaborare PT, 
urmează licitațiile

CJ Argeș nu a depus anul acesta cereri de pla-
tă pentru proiectele finanțate prin programe-
le naționale Anghel Saligny și PNDL. Cele prin 
PNDL au fost finalizate iar pentru cele prin 
Anghel Saligny majoritatea contractelor de fi-
nanțare au fost semnate la finalul anului tre-
cut sau la începutul acestui an. Acum proiecte-
le sunt în faza de elaborare a documentațiilor 
tehnice (PT-uri) și vor urma procedurile de lici-
tație, ne-a spus Alin Mihail Stoicea, directorul 
Direcției Tehnice din CJ Argeș.
Singura excepție este o proiectare pentru o sta-
ție de epurare finanțată prin Anghel Saligny.

”Nu am depus cerere de plată decât pentru 
un singur obiectiv. Dar în toamnă vor începe 
și solicitările de plată pentru obiectivele care 

au proiectele executate sau unde începe exe-
cuția lucrărilor. Foarte multe dintre obiective-
le pe care le avem sunt în proceduri de licita-
ție sau în parte de proiectare”, ne-a precizat 
domnul Stoicea.
El subliniază că procesul de avizare și contes-
tațiile pot întârzia semnificativ începerea lu-
crărilor: “De multe ori durează mai mult până 
obții toate avizele, decât execuția efectivă a 
unui drum”.

Bistrița-Năsăud
Ritm bun al execuției, fără blocaje 
din cauza plăților

Ciprian Ceclan, directorul executiv al CJ 
Bistrița-Năsăud, spune că județul are o situație 
relativ stabilă. Consiliul Județean a depus ce-
reri de plată în valoare de aproximativ 8,6 mili-
oane lei doar pe programul Anghel Saligny.

Chiar dacă platforma de raportare a fost tem-
porar nefuncțională, constructorii nu au în-
tâmpinat probleme majore de finanțare, iar 
lucrările nu au fost întrerupte, susține dom-
nul Ceclan.
Pe proiectele de drumuri, cu excepția unui 
caz aflat în contestații, sunt în execuție toate 
celelalte lucrări atât prin PNDL, cât și prin 
Anghel Saligny. Mai mult, sunt mari șanse ca 
acestea să fie finalizate cu câteva luni înainte 
de termenul contractual, estimat pentru fe-
bruarie-martie 2026.
În ceea ce privește PNRR, Ciprian Ceclan ad-
mite existența unor întârzieri la plată, însă fă-
ră impact semnificativ asupra proiectelor. 
Dificultăți mai mari au apărut în legătură cu 
ajustările de preț ale contractelor mai vechi. 
În schimb, la capitolul cofinanțări și cheltuieli 
neeligibile, instituția s-a pregătit din timp și 
nu s-au înregistrat probleme majore. n

Din totalul bugetului PNRR (28,5 mili-
arde euro), conform celor mai recente 
raportări furnizate de către coordona-
torii de reforme/investiții au fost înche-
iate 19.133 de contracte de finanțare, 
ne-au transmis reprezentanții Ministe-
rului Investițiilor și Proiectelor Europe-
ne (MIPE).
Valoarea totală a acestor contracte 
este de peste 46,36 miliarde euro, din 
care bugetul PNRR reprezintă circa 
25,50 miliarde euro, finanțarea publică 
națională se ridică la aproximativ. 8,40 
miliarde euro, iar cheltuielile neeligibi-
le sunt de peste 5,75 miliarde euro și 
TVA – circa 6,69 miliarde euro.
”Renegocierea PNRR reprezintă o mă-
sură esențială pentru a se asigura ab-
sorbția fondurilor europene alocate 
României, evitând astfel riscul pierderii 
acestora.
În vederea ajustării țintelor și jaloane-
lor din PNRR, la nivelul MIPE a fost 
efectuată o evaluare comprehensivă a 
investițiilor întârziate în cadrul PNRR, 
acestea fiind încadrate în diferite cate-
gorii de risc. 
Simultan, se examinează posibile sce-
narii privind renegocierea PNRR, astfel 
încât România să rămână aliniată prio-
rităților europene și să evite blocajele 
în accesarea următoarelor tranșe de fi-
nanțare”, mai spun reprezentanții MIPE.
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